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Z A P I S N I K 

5. sjednice Rektorskoga zbora u akademskoj 2022./2023. godini održane 16. lipnja 
2023. na Rektoratu Sveučilišta u Splitu s početkom u 9 sati. 

Članovi Rektorskoga zbora s pravom glasovanja:  

1. prof. dr. sc. Stjepan Lakušić, rektor Sveučilišta u Zagrebu i predsjednik 
Rektorskoga zbora,  

2. prof. dr. sc. Dragan Ljutić, rektor Sveučilišta u Splitu i zamjenik predsjednika 
Rektorskoga zbora, 

3. prof. dr. sc. Snježana Prijić Samaržija, rektorica Sveučilišta u Rijeci, 
4. prof. dr. sc. Vlado Guberac, rektor Sveučilišta J.J. Strossmayera u Osijeku, 
5. prof. dr. sc. Dijana Vican, rektorica Sveučilišta u Zadru, 
6. prof. dr. sc. Nikša Burum, rektor Sveučilišta u Dubrovniku, 
7. prof. dr. sc. Marin Milković, rektor Sveučilišta Sjever, 
8. prof. dr. sc. Ivan Samardžić, rektor Sveučilišta u Slavonskom Brodu, 
9. prof. dr. sc. Željko Tanjić, rektor Hrvatskog katoličkog sveučilišta, 
10. izv. prof. dr. sc. Valter Boljunčić, prorektor Sveučilišta J. Dobrile u Puli, 

 
Članovi Rektorskoga zbora bez prava glasovanja: 

11. izv. prof. dr. sc. Damir Jugo, predsjednik Zbora veleučilišta,  
12. Antonela Đuraš, predsjednica Hrvatskog studentskog zbora,  
13. prof. dr. sc. Predrag Marković, predsjednik Velikog vijeća Nezavisnog 

sindikata znanosti i visokog obrazovanja, 
14. prof. dr. sc. Zoran Tomić, rektor Sveučilišta u Mostaru, 

 

Ostali: 

15. prof. dr. sc. Sonja Vila, prorektorica Sveučilišta J.J. Strossmayera u Osijeku, 
16. prof. dr. sc. Drago Šubarić, prorektor Sveučilišta J.J. Strossmayera u 

Osijeku, 
17. prof. dr. sc. Boris Maleš, prorektor Sveučilišta u Splitu, 
18. prof. dr. sc. Nikola Koceić-Bilen, prorektor Sveučilišta u Splitu,  
19. prof. dr. sc. Zoran Đogaš, prorektor Sveučilišta u Splitu, 
20. prof. dr. sc. Igor Jerković, prorektor Sveučilišta u Splitu,  
21. Paula Pavletić, prof., tajnica Rektorskoga zbora, 
22. Petra Lojen, mag. oec., stručna suradnica u Uredu Rektorskoga zbora. 

 

Sjednicom predsjeda prof. dr. sc. Stjepan Lakušić, predsjednik Rektorskoga zbora 
u akademskoj 2022./2023. godini (u daljnjem tekstu: predsjednik Rektorskoga 
zbora).  

Predsjednik Rektorskoga zbora otvorio je 5. sjednicu Rektorskoga zbora u 
akademskoj godini 2022./2023. te na početku pozdravio rektore, prorektore i ostale 
prisutne kolege te im zahvalio na dolasku.  

Slijedom navedenog predsjednik Rektorskoga zbora predložio je sljedeći 



 

Dnevni red 

1. Prihvaćanje zapisnika 4. sjednice Rektorskoga zbora u akademskoj 
2022./23. godini održane 16. svibnja 2023.; 

2. Prijedlog Uredbe o programskom financiranju javnih visokih učilišta 
i javnih znanstvenih instituta u Republici Hrvatskoj; 

3. Nastavni i stručni elementi Nacionalnih sveučilišnih, umjetničkih i 
znanstvenih kriterija – prikaz rada Povjerenstva Rektorskoga zbora 
do 12. lipnja 2023.; 

4. Donošenje Poslovnika o radu Rektorskoga zbora; 
5. Uspostava Baze podataka za umjetničko djelovanje unutar 

Sveučilišta; 
6. Informacija o pregovorima o Kolektivnom ugovoru; 
7. Organizacija sastanka s rektorima iz Krakova; 
8. Razno. 

     Dnevni red je jednoglasno prihvaćen.  
      

Ad.1. Prihvaćanje zapisnika 4. sjednice Rektorskoga zbora održane u 
akademskoj 2022./23. godini održane 16. svibnja 2023. 

Predsjednik Rektorskoga zbora rekao je da je u materijalima za sjednicu 
dostavljen tekst prijedloga zapisnika 4. sjednice Rektorskoga zbora u akademskoj 
godini 2022./2023. održane 16. svibnja 2023. Izvijestio je da su u zapisniku 
unesena manja usklađenja sukladno prijedlogu rektorice Vican, a budući da ostalih 
primjedbi nije bilo, zapisnik 4. sjednice Rektorskoga zbora u ak. god. 2022./2023. 
jednoglasno je prihvaćen u cijelosti.  

Ad.2. Prijedlog Uredbe o programskom financiranju javnih visokih učilišta i 
javnih znanstvenih instituta u Republici Hrvatskoj 

Predsjednik Rektorskoga zbora podsjetio je da je provedeno javno savjetovanje 
na Prijedlog Uredbe o programskom financiranju javnih visokih učilišta i javnih 
znanstvenih instituta u Republici Hrvatskoj, a svoje komentare putem platforme e-
Savjetovanja dostavili su Sveučilište u Zagrebu, Sveučilište u Splitu i Sveučilište 
J.J. Strossmayera u Osijeku. Sveučilište u Zagrebu je prijedloge vezane uz 
unaprjeđenje Uredbe dostavilo i pisanim putem ministru znanosti i obrazovanja te 
premijeru.  

Prof. dr. sc. Dragan Ljutić istaknuo je da su dostavljeni komentari zajednički po 
svim točkama. Ponovio je da, prema Statutima koje su sukladno novom Zakonu 
sveučilišta izradila, Senat i rektori na neintegriranim sveučilištima nemaju 
elemenata utjecaja na odluke vijeća fakulteta ističući kako se, gledajući 35 
europskih zemalja, hrvatska sveučilišta nalaze na posljednjem mjestu u pogledu 
autonomije.  

Prof. dr. sc. Vlado Guberac naglasio je da kadrovski i financijski problemi postoje 
kod razvoja tek utemeljenih fakulteta kojima, na razini sveučilišta, jedino rektor 
može pomoći.  

Prof. dr. sc. Snježana Prijić-Samaržija smatra da je ova Uredba prirodna 
posljedica Zakona koji u sebi nosi element dezintegracije. Sveučilište u Rijeci je 
Statutom pokušalo popraviti zakonske dezintegrirajuće odredbe, ali dekani nisu 
otvoreni prema funkcionalnoj integraciji te žele konzumirati pravo koje im Uredba 



 

omogućava. Ujedno podržava prijedloge i komentare koje su navedena sveučilišta 
poslala u javno savjetovanje.   

Prof. dr. sc. Dijana Vican također je podržala komentare sveučilišta te smatra da 
se svi svode na razinu pravne osobnosti. Vezano uz dio Uredbe koji se odnosi na 
razvojnu komponentu, zamolila je da prioritet u korištenju NPO-a (Nacionalnog 
plana oporavka i otpornosti) imaju oni koji su ranije koristili ta sredstva i oni koji 
nisu imali pravo na korištenje sredstava iz Fonda solidarnosti Europske unije. 

Predsjednik Rektorskoga zbora smatra da je u vremenskom periodu između 
donošenja Zakona i upućivanja Uredbe na e-Savjetovanja bilo dovoljno vremena 
da se prijedlog Uredbe pripremi partnerski i kolegijalno. Što se tiče Fonda 
solidarnosti, on je iskorišten u cijelosti u cilju unaprijeđenja infrastrukture. Važno je 
istaknuti da je uloga rektora važna radi pomoći mladim fakultetima koji bi u 
suprotnom mogli ostati zakinuti te radi osigravanja balansa unutar sveučilišta, što 
je u konačnici najbolje za visokoobrazovni sustav Republike Hrvatske.  

Prof. dr. sc. Dragan Ljutić je rekao da je odgovornost rektora na integriranim i 
neintegriranim sveučilištima jednaka, a rektor na neintegriranom sveučilištu mora 
osigurati ravnomjernost.  

Izv. prof. dr. sc. Valter Boljunčić smatra da je potrebno dati podršku rektorima 
neintegriranih sveučilišta te poslati jasnu poruku da komunikacija MZO-a mora biti 
s rektorom i Senatom. Također smatra da bi se Programski i Kolektivni ugovor 
trebali promatrati zajednički.  

Predsjednik Rektorskoga zbora svima je zahvalio na komentarima te se nada da 
će nakon e-savjetovanja Uredba biti donesena u kvalitetnom obliku.   

 

Ad.3. Nastavni i stručni elementi Nacionalnih sveučilišnih, umjetničkih i 
znanstvenih kriterija – prikaz rada Povjerenstva Rektorskoga zbora do 12. 
lipnja 2023.  

Predsjednik Rektorskoga zbora podsjetio je da je Povjerenstvo za izradu 
prijedloga nastavnih i stručnih elemenata Nacionalnih sveučilišnih, umjetničkih i 
znanstvenih kriterija konstituirano 30. ožujka te je do sada održano 11 sjednica. U 
materijalima za sjednicu članovima je dostavljen prijedlog kriterija za izbor na 
znanstveno-nastavna radna mjesta, nastavna radna mjesta te umjetničko-
nastavna, suradnička i nastavna radna mjesta u umjetničkim područjima. Prijedlog 
kriterija za izbor na nastavna radna mjesta nije potpun budući je novi Zakon o 
visokom obrazovanju i znanosti unio određene dvojbe vezane uz tretman dijela 
postojećih zaposlenika u sustavu. Povjerenstvo je dostavilo i dopis kojim moli 
Rektorski zbor da upozori Nacionalno vijeće za znanost, visoko obrazovanje i 
tehnološki razvoj da pri donošenju Nacionalnih sveučilišnih, znanstvenih i 
umjetničkih kriterija vodi računa o diferenciranju kriterija koji se odnose na 
sveučilišta i kriterija koji se odnose na javne znanstvene institute. Predsjednik 
Rektorskoga zbora zahvalio je članovima Povjerenstva na uloženom trudu u 
pripremi dokumenata te je otvorio raspravu.  

Prof. dr. sc. Dijana Vican je pohvalila je što su u prijedlogu razlučeni uvjeti 
znanstvenih kriterija između instituta i visokih učilišta. Vezano uz uvjete za izbor na 
nastavno radno mjesto višeg predavača, broj uvjeta koje pristupnik treba ispuniti 
smatra premalima. Napomenula je da je parametar kvalitete izuzetno bitan te 
zamolila da se ostavi vremena da se na sastavnicama sveučilišta provede rasprava 



 

o prijedlogu dokumenata o kojima će se potom očitovati i isto dostaviti 
Rektorskome zboru.  

Prof. dr. sc. Marin Milković je vezano uz kriterije za izbor na nastavna radna 
mjesta upozorio da Zakon više ne predviđa rad na sveučilištima za profesore 
visokih škola i profesore visokih škola u trajnom zvanju te im se ne dozvoljava 
prelazak u docente. Smatra da bi tu nelogičnost trebalo regulirati uputom ili 
izmjenom dijela Zakona. Također, smatra da je potrebno promijeniti dosadašnju 
proceduru rada Matičnih odbora na način da odluku o izboru u znanstveno zvanje 
donose prije, a ne nakon odluke senata. U protivnom se u praksi događaju radni 
sporovi protiv sveučilišta, unatoč tome što je odluku donio Matični odbor. Zamolio 
je da Rektorski zbor zauzme stav i apelira na Nacionalno vijeće za znanost, visoko 
obrazovanje i tehnološki razvoj da čelnici i izvjestitelji Matičnih odbora za koje 
postoje presude da su kršili postupke izbora u zvanja, budu izuzeti iz rada istih. 
Smatra da su u prijedlogu kriteriji za izbore na nastavna radna mjesta u nekim 
dijelovima prestrogi te da je potrebno jasnije definirati kriterije za izbor na radna 
mjesta u umjetničkom području kako bi se smanjila subjektivnost.  

Prof. dr. sc. Dijana Vican je naglasila kako je potrebno precizno definirati 
prijelazne odredbe i odrediti na koje će se generacije iste odnositi. Ujedno je rekla 
kako Senat i Matični odbor nemaju istu svrhu te da Senat ne smije donositi odluke 
prije Matičnih odbora.  

Prof. dr. sc. Snježana Prijić-Samaržija podržava podizanje kriterija za izbore na 
radna mjesta jer je dužnost sveučilišta briga o kvaliteti te je potrebno postepeno 
dizati kriterije kako bismo što je više moguće bili konkurentni ostalim europskim 
sveučilištima. Ističe da je velika vrijednost dokumenata to što su doneseni 
konsenzusom.  

Prof. dr. sc. Željko Tanjić smatra da je dokument koji je pripremilo Povjerenstvo 
dobra polazišna točka, ali da je isti potrebno doraditi i to posebice glede jasnoće 
cjelokupnog postupka. Općenita zamjerka odnosi se da je za zadovoljenje uvjeta 
potrebno ispuniti po 3 kriterija u svakom od posebnih uvjeta koji se odnose na 
nastavni, znanstveno-istraživački i institucijski doprinos. Upitno je hoće li se time 
povećati izvrsnost nastavnika pri čemu se ne ostavlja mogućnost napredovanja 
nastavnika koji su izvrsni u jednom od doprinosa u kojem zadovoljavaju većinu 
uvjeta. Nadalje, usporedbom tablica je primjetno da je za izbor na radno mjesto 
potrebno ostvariti 30-50% više uvjeta u odnosu na dosadašnje kriterije što znači 
da su uvjeti značajno pooštreni te treba vidjeti na koji način će se to odraziti na 
cjelokupni sustav.  

Prof. dr. sc. Vlado Guberac smatra da bi kriterije trebalo ublažiti u pojedinim 
dijelovima. Rekao je da će do sljedeće sjednice pripremiti prijedloge koji idu u 
smjeru blagog ublažavanja postojećeg prijedloga jer smatra da će velikim 
pooštravanjem kriterija sveučilišta biti na gubitku.  

Izv. prof. dr. sc. Valter Boljunčić upozorio je da se na manjim sastavnicima ne 
mogu ispuniti uvjeti institucijskog doprinosa unutar kriterija za izbor na znanstveno-
nastavna radna mjesta. Upozorava da je prijedlog kriterija dobar ali ga je potrebno 
uskladiti s ostalim važećim zakonskim i podzakonskim aktima.  



 

Prof. dr. sc. Sonja Vila je kao članica Povjerenstva istakla da je prijedlog nužnih 
uvjeta u postupku izbora na umjetničko-nastavna, suradnička i nastavna radna 
mjesta u umjetničkim područjima izrađen u suradnji sa predstavnicima umjetničkih 
akademija.  

Prof. dr. sc. Predrag Marković smatra da studentske ankete, kao jedan od 
kriterija unutar općih uvjeta, trebaju postati obvezne za sve studente kako bi bile 
relevantne. Također smatra da posebne kriterije treba ponderirati jer u njima 
postoje vrlo različite težinske kategorije. Vezano uz radna mjesta, izvijestio je kako 
je Nezavisni sindikat znanosti i visokog obrazovanja organizirao potpisivanje 
peticije za povećanje plaća svim zaposlenicima u sustavu  kojima je uskraćen 
dodatak kojega je Vlada RH  "Memorandumom o razumijevanju"  dodijelila 
zaposlenim u javnim i državnim službama (izostavljeni su svi kojima je koeficijent 
veći od 1,867). Sindikat će inzistirati da se ova nepravedna i nelogična situacija 
ispravi, prvenstveno onih znanstveno-nastavnih radnih mjesta koji su time 
pogođeni - od docenta naviše, te je zamolio rektore da proslijede informaciju o 
pokrenutoj peticiji za povećanjem plaća svim zaposlenicima u sustavu.   

Predsjednik Rektorskoga zbora temeljem provedene rasrpave zamolio je 
rektore da do 30. lipnja dostave svoje prijedloge vezane uz unaprjeđenje 
dokumenata kako bi se kriteriji za izbore na radna mjesta mogli usvojiti na 
sljedećoj sjednici.  

Ad.4. Donošenje Poslovnika o radu Rektorskoga zbora 

Predsjednik Rektorskoga zbora izvijestio je da je u materijalima za sjednicu 
dostavljen prijedlog Poslovnika o radu Rektorskoga zbora koji je usklađen sa 
Zakonom i raspravom s prošle sjednice. Sukladno Prijelaznim i završnim 
odredbama, Poslovnik stupa na snagu osmog dana nakon objavljivanja na mrežnoj 
stranici Rektorskoga zbora, osim članka 2. stavak 3. i 4. koji stupaju na snagu  1. 
listopada 2023. godine, a odnose se na izbor predsjednika i zamjenika 
predsjednika Rektorskoga zbora.  

Slijedom provedene rasprave predsjednik Rektorskoga zbora predlaže, a 
članovi Rektorskoga zbora jednoglasno donose sljedeću  

ODLUKU 

o prihvaćanju Poslovnika o radu Rektorskoga zbora RH 

I. 

Prihvaća se Poslovnik o radu Rektorskog zbora Republike Hrvatske koji je 
izradilo Povjerenstvo za izradu Poslovnika o radu Rektorskoga zbora 
oformljeno na 1. sjednici Rektorskoga zbora u ak. god. 2022./23. održanoj 8. 
studenoga 2022. godine. 

II. 

Poslovnik iz članka I. ove Odluke stupa na snagu  osmog dana nakon objave 
na mrežnoj stranici Rektorskoga zbora, osim članka 2. stavak 3. i 4. koji 
stupaju na snagu  1. listopada 2023. godine.  



 

Ad.5. Uspostava Baze podataka za umjetničko djelovanje unutar Sveučilišta 

Prof. dr. sc. Dragan Ljutić je predložio Rektorskome zboru da načelno prihvati 
prijedlog o utemeljenju baze podataka za umjetničko područje, kao jedino područje 
koje do sada nema uspostavljenu bazu podataka. Rekao je je da će na sljedećoj 
sjednici detaljno izvijestiti o daljnim koracima i aktivnostima. 

Ad.6. Informacija o pregovorima o Kolektivnom ugovoru  

Predsjednik Rektorskoga zbora zamolio je predstavnika Nezavisnog sindikata 
prof. dr. sc. Predraga Markovića da izvijesti o tijeku pregovora za sklapanje 
Kolektivnog ugovora za područje visokog obrazovanja, znanstvene i umjetničke 
djelatnosti.  

Prof. dr. sc. Predrag Marković ukratko je izvijestio o tijeku pregovora te istaknuo 
da je dinamika pregovora slaba te da najzahtjevniji dio pregovora tek predstoji. 
Između ostaloga, pitanje normiranja rada želi se pojednostavniti, a uz suradnju sa 
predstavnikom Rektorskoga zbora vjeruje da će se iznjedriti kvalitetan dokument. 

Prof. dr. sc. Dijana Vican zamolila je pojašnjenje što je Sindikatu bio argument da 
pri izradi novog Zakona inzistira na prekidu radnog odnosa za zaposlenike koji 
navrše 65 godina te moli da se taj diskriminacijski element ispravi. Također, 
zamolila je da Sindikat napravi točan izračun koliko je ljudi potrebno da se 
proizvede standard kvalifikacije budući da je to polazni element za potpisivanje 
programskog ugovora.  

Prof. dr. sc. Ivan Samardžić složio se s rektoricom Vican istaknuvši da za izvrsne 
nema granica i da su profesori nakon 65. godine najbolji za poslove vođenja 
projekata i rada s mladima.  

Prof. dr. sc. Predrag Marković odgovorio je da je stav o umirovljenju zaposlenika 
sa navršenih 65 godina bio restriktivni stav MZO-a te će za sljedeću sjednicu, u 
suradnji sa osobama koje su sudjelovale u pregovorima oko Zakona, pripremiti 
kronologiju pregovora sa navedenim dokumentima i datumima u kojima je došlo 
do navedenih izmjena.  

Prof. dr. sc. Snježana Prijić-Samaržija upitala je postoji li mogućnost kroz 
Kolektivni ugovor ispraviti takvu diskriminirajuću odredbu, na što je prof. dr. sc. 
Predrag Marković odgovorio da se Kolektivnim ugovorom ne može redefinirati 
ono što je Zakon odredio.  

Ad. 7. Organizacija sastanka s rektorima iz Krakova 

Predsjednik Rektorskoga zbora podsjetio je da je na prošloj sjednici utvrđen 
načelni program sastanka s rektorima iz Krakova koji je u međuvremenu i 
prihvaćen od strane rektora iz Krakova. Do sada je potvrđen dolazak 11 rektora te 
je dostavljen popis za suradnju hrvatske i krakovske strane. Krakovska strana će 
dostaviti teme predavanja, a s naše strane, uz potvrđeno izlaganje Sveučilišta u 
Zagrebu i Splitu, potrebno je dogovoriti još tri teme izlaganja hrvatskih sveučilišta i 
izlaganje MZO-a. Zamolio je rektore da do 30. lipnja dostave prijedloge 
izlaganja i ime predavača za sastanak u rujnu te radi pravovremene 
organizacije potvrde sudjelovanje svoje i/ili svojih predstavnika na sastanku.  



 

Ad.8. Razno 

Ad.8.1. Zaključak uz novu Uputu uz suglasnost za odobrenje dodatnih 
proračunskih sredstava za rashode za plaću zaposlenih na teret 
proračunskih sredstava 

Predsjednik Rektorskoga zbora podsjetio je da je na prošloj sjednici izrađen 
prijedlog Zaključka uz novu Uputu uz suglasnost za odobrenje dodatnih 
proračunskih sredstava za rashode za plaću zaposlenih na teret proračunskih 
sredstava te uz manju intervenciju rektora Marinka Škare u tekst Zaključka, 
predlaže da se zaključak prihvati i uputi Ministarstvu znanosti i obrazovanja.  

Slijedom provedene rasprave predsjednik Rektorskoga zbora predlaže, a 
članovi Rektorskoga zbora jednoglasno donose sljedeći 

ZAKLJUČAK 

I. 

1. Upravljanje ljudskim potencijalima sveučilišta od zajedničkog je interesa 
za djelovanje i razvoj sveučilišta, fakulteta i umjetničkih akademija te kao 
takvo spada u pitanja koja razmatra Rektorski zbor RH. 

2. Autonomija sveučilišta, koja je Ustavom zajamčena svim sveučilištima 
na području Republike Hrvatske, obuhvaća i upravljanje ljudskim 
potencijalima na sveučilištima.  

3. U skladu s odlukom Ustavnog suda od 26. siječnja 2000. tijela izvan 
sustava sveučilišta u pravilu nemaju ovlasti donositi odluke koje bi se 
ticale unutarnjeg funkcioniranja sveučilišta. 

4. Ovlast sveučilišta za upravljanje ljudskim potencijalima, kao dio 
sveučilišne autonomije i samouprave visokih učilišta, razrađena je kroz 
odredbe Zakona i statuta. 

5. Uputa prema kojoj Ministarstvo odlučuje o pojedinačnim 
zapošljavanjima, napredovanjima i otvaranjima novih radnih mjesta 
predstavlja vrstu vanjskog utjecaja kojim se zadire u ustavnu autonomiju 
sveučilišta i njegovo unutarnje funkcioniranje te je u suprotnosti s 
Ustavnim i zakonskim odredbama o sveučilišnoj autonomiju i 
samoupravi visokih učilišta.   

II. 

1. Financiranje sveučilišta iz državnog proračuna se kroz programske 
ugovore, sukladno novom Zakonu o visokom obrazovanju i znanstvenoj 
djelatnosti,  najvećim dijelom odnosi za rashode za zaposlene. 

2. Upravljanje sredstvima rashoda za zaposlene je dio procesa upravljanja 
ljudskim potencijalima sveučilišta.  

3. Sveučilišta programskim ugovorima preuzimaju ključnu ulogu u 
učinkovitom i strateškom upravljanju svim resursima, uključujući 
rashode za zaposlene dok bi Ministarstvo trebalo usmjeriti svoje 
kapacitete na nadzor provedbe programskih ugovora i korištenja 
sredstava državnoga proračuna. 

 



 

III. 

1. Uputama o primjeni Odluke o zabrani zapošljavanja Ministarstvo je 
pokušalo preuzeti ovlasti direktnog odobravanja radnih mjesta na 
fakultetima i akademijama.  

2. Primjenom Upute od 3. svibnja 2023. Ministarstvo bi u potpunosti 
isključilo sveučilište iz upravljanja ljudskim potencijalima na sveučilištu 
odobravajući nova radna mjesta na temelju samostalne procjene njihove 
opravdanosti.  

3. Normiranje materije visokih učilišta koja je u dosegu ustavnoga prava na 
autonomiju sveučilišta ne smije se provoditi  uputama središnjeg tijela. 

IV. 

1. Odobravanje zapošljavanja, napredovanja i otvaranje novih radnih 
mjesta predmet je autonomije i akademske samouprave sveučilišta 
unutar fiskalnih okvira koje utvrđuje Hrvatski sabor donošenjem 
državnog proračuna. 

2. Ograničavanjem autonomnog upravljanja ljudskim potencijalima 
ograničava se realizacija i ostalih oblika autonomije koje su zajamčene 
Ustavom i Zakonom. 

3. Ministarstvo treba u uzajamnom i partnerskom odnosu s Rektorskim 
zborom RH utvrditi jasno osmišljenu i profiliranu politiku upravljanje 
ljudskim potencijalima koja će se temeljiti na načelnom razgraničenju 
ovlasti između Ministarstva koje brine o dostupnosti i zakonitosti 
trošenja proračunskih sredstava i sveučilišta koje autonomno odlučuje o 
njihovoj programskoj i kadrovskoj namjeni. 
 

V. 
Slijedom svega navedenog Rektorski zbor RH zaključuje i donosi 
slijedeće preporuke za upravljanje ljudskim potencijalima na sveučilištu: 
 

 sveučilišta izdaju suglasnosti za napredovanje, zapošljavanje i 
otvaranje novih radnih mjesta na sveučilištu i njegovim 
sastavnicama 

 bez suglasnosti sveučilišta radno mjesto se ne može financirati 
iz sredstava državnog proračuna 

 suglasnosti se izdaju na temelju planova upravljanja ljudskim 
potencijalima (dalje: planovi) koje donosi senat  

 planovi obuhvaćaju stvarne i razvojne potrebe sveučilišta i 
njihovih sastavnica 

 planovi se donose u fiskalnim okvirima određenim državnim 
proračunom 

 sveučilište prati izvršenje izdanih suglasnosti u skladu s 
zakonskom ovlasti upravljanja izvršenjem sveučilišnog 
financijskog plana  

 Ministarstvo prati potrošnju financijskih sredstava koja su 
državnim proračunom (na stavci plaća za zaposlene) dodijeljena 
sveučilištima  

 Ministarstvo i sveučilište će kvartalno utvrđivati  dinamiku 
realizacije planova i izdanih suglasnosti 



 

 radna mjesta za koje je Ministarstvo već izdalo suglasnosti ne 
mogu se realizirati bez suglasnosti sveučilišta. 

 

Ad.8.2. Projekt Vijeća Europske unije 

Predsjednik Rektorskoga zbora izvijestio je da se planira 2. krug projekta Vijeća 
Europske unije u kojem su naši studenti uz nacionalnu koordinatoricu prof. dr. sc. 
Vesnu Crnić-Grotić sudjelovali u veljači ove godine. Radi se o kratkoj dvodnevnoj 
praksi za najbolje studente u području politologije, prava i ekonomije tijekom koje 
će se simulirati rad Vijeća Europske unije (Council of the EU) i Europskog vijeća 
(European Council) u cilju da studenti steknu praktično razumijevanje dviju 
institucija. Vijeće EU pokriva troškove avionske karte i smještaja, te bi studentima 
trebalo pokriti dodatne troškove kao npr. prehranu, transfer do/od aerodroma i sl. 
Projekt će se provesti 18. i 19. travnja 2024. godine te će biti potrebno odabrati 
nacionalnog koordinatora i 5 ili 6 studenata uzevši u obzir regionalnu različitost.  

Ad.8.3. Organizacija Rektorske konferencija iz područja visokog obrazovanja 
tijekom predsjedanja RH Strategijom EUSAIR 

Predsjednik Rektorskoga zbora izvijestio je o dopisu MZO-a vezano uz 
organiziranje Rektorske konferencija iz područja visokog obrazovanja tijekom 
predsjedanja Republike Hrvatske Strategijom Europske unije za jadransku i jonsku 
regiju i Jadransko-jonskom inicijativom (EUSAIR). Konferencija bi se održala u 
proljeće 2024. godine i zasnivala bi se na tematskom stupu „Plavi rast“. 
Konferencija bi omogućila raspravu na temu daljnjeg razvoja i poticanja istraživanja 
i inovacija, mobilnosti studenata i znanstveno-nastavnog osoblja te mogućnosti 
pokretanja novih združenih studija u okviru tema obuhvaćenih stupom Plavi rast – 
plava tehnologija, ribarstvo i akvakultura, pomorstvo i upravljanje morem te usluge 
povezane s morem. Obzirom da Republika Hrvatska ima 5 priobalnih sveučilišta 
od kojih su 3 članice europskih alijansi, konferencija bi se nadovezala na već 
postojeće oblike suradnje omogućene programom Erasmus+. Nadalje je rekao da 
MZO u dopisu navodi da će pokriti trošak večere, dok od Rektorskoga zbora traži 
da izvijesti o mogućnosti pokrića ostalih troškova sudionika konferencije iz 
sredstava Rektorskoga zbora (smještaj, obroci i put sudionika) te prijedlog mjesta 
održavanja konferencije.  

Prof. dr. sc. Dragan Ljutić rekao je da je Sveučilište u Splitu 1. lipnja preuzelo 
predsjedanje mrežom Uniadrion te je u tom smislu potrebno dobiti više informacija 
vezano uz ovu rektorsku konferenciju.  

Prof. dr. sc. Dijana Vican je dodala kako postoje razne mogućnosti financiranja 
preko europskih alijansi te će ispitati opcije.  

Ad.8.4. Standard zanimanja i kvalifikacija 

Prof. dr. sc. Dijana Vican rekla je kako ju je Rektorski zbor imenovao u tijelo koje 
raspravlja o europskim dokumentima te je upozorila kako Hrvatska Europskoj 
komisiji nije dostavila određene dokumente i izvješća, a koji će se sigurno ticati 
standarda zanimanja i standarda kvalifikacija sukladno Zakonu o reguliranim 
profesijama i priznavanju inozemnih stručnih kvalifikacija koji je donesen 2015. 
godine. Upozorila je da je hrvatski registar gotovo prazan, te je zamolila rektore da 



 

svojim sastavnicama prenesu kako je izrada standarda zanimanja i kvalifikacija 
važna radi budućih akreditacija.  

Ad.8.5. Najave  

Prof. dr. sc. Dragan Ljutić zamolio je da se na sljedećoj sjednici uvrsti točka 
vezana uz promicanje hrvatskog akademskog sporta u cjelini za sve naše studente 
te je zaključeno da će točku pripremiti prorektor Sveučilišta u Splitu prof. dr. sc. 
Boris Maleš.   

Prof. dr. sc. Snježana Prijić-Samaržija predložila je da se na sljedećoj sjednici 
raspravi i donese stav Rektorskoga zbora o Matičnim odborima i pitanje provedbe 
Zakona o HKO-u.  

 

Predsjednik Rektorskoga zbora zahvalio je svima na sudjelovanju te zaključio 
sjednicu u 12 sati.   

 

Zapisnik sastavile:          Predsjednik Rektorskoga zbora 

 
 
Paula Pavletić, prof. i                                       prof. dr. sc. Stjepan Lakušić 
Petra Lojen, mag. oec.                               Rektor Sveučilišta u Zagrebu 
 

 

     
 

 

 


